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- Trei studente ale Facultății de Inginerie Alimentară din cadrul 
Universității „Ștefan cel Mare” Suceava au câștigat granturi Regele Carol 
I, oferite de către Ministerul Cercetării, Inovării și Digitalizării (MCID). 
Ileșoi Viorica Trandafira Georgiana – studentă în anul II, Ghiza Bianca-
Florentina și Nicoriuc Ana-Maria Claudia – studente în anul I, au obținut 
granturile acordate de către MCID ca urmare a rezultatelor școlare 
obținute la Olimpiadele Naționale de Tehnologii, la care au participat în 
anii de liceu. Toate cele trei studente sunt absolvente ale Colegiului 
„Andronic Motrescu” Rădăuți, și au fost laureate la olimpiadele școlare, 
astfel: Ileșoi Georgiana a obținut Premiul al II-lea la Olimpiada Națională 
de Industrie Alimentară – coordonatori prof. Nicoleta Schipor și prof. 
Juravle Maria, Nicoriuc Ana a obținut Premiul al III-lea la Olimpiada 
Națională de Industrie Alimentară – coordonatori prof. Nicoleta Schipor 
și prof. Juravle Maria, iar Ghiza Bianca a obținut Premiul al III-lea la 
Olimpiada Națională de Agricultură – coordonator prof. Iosub Ioan. 
În cadrul grantului, studentele vor desfășura activități de cercetare în 
domeniul ingineriei produselor alimentare în cadrul Centrului de 
Cercetare pentru Siguranța Alimentelor din cadrul Facultății de Inginerie 
Alimentară. 
Granturile Regele Carol I sunt acordate de către Ministerul Cercetării, 
Inovării și Digitalizării, pentru laureații la olimpiade naționale, 
acordându-se suma de 2.500 euro pe an pentru locul 1, 2.000 euro pe an 
pentru locul 2, 1.500 euro pe an pentru locul 3. La nivel național, au fost 
peste 140 de candidați eligibili pentru finanțarea granturilor. 
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Dan Coman Specialiștii ANAF au 
încurajat civismul 
fiscal în rândul 
studenților 
Universității „Ștefan 
cel Mare” din 
Suceava 
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- Agenția Națională de Administrare Fiscală și-a prezentat serviciile 
studenților Universității „Ștefan cel Mare” Suceava. Specialiștii în 
fiscalitate din cadrul Administrației Județene a Finanțelor Publice 
Suceava Marilena Baciu și Oana Violeta Apetrea au fost prezenți miercuri 
în fața unui număr semnificativ de studenți suceveni, cea mai mare parte 
a acestora fiind de la Facultatea de Economie, Administrație și Afaceri. 
Alături de aceștia au fost prezenți prodecanii acestei facultăți, Marian 
Socoliuc și Mariana Lupan, și cadrele universitare Anișoara Apetri, Lucia 
Moroșan-Dănilă, Anatol Melega și Irina Cibotariu. 
În cadrul întâlnirii, specialiștii în finanțe au răspuns întrebărilor adresate 



de studenți și au transmis informații în special despre serviciile 
electronice oferite de ANAF, prin intermediul cărora contribuabilii își pot 
îndeplini obligațiile fiscale. De asemenea, angajații ANAF au susținut în 
fața studenților prezentări menite să susțină integrarea optimă a tinerilor 
pe piața muncii și a antreprenoriatului, precum și creșterea civismului 
fiscal. „Unul dintre obiectivele imediate ale ANAF este cel de a promova 
o cultură în care conformarea fiscală voluntară să fie percepută drept o 
atitudine corectă, în care plata taxelor este atât o obligație legală, cât și 
un act de responsabilitate socială. 
ANAF își concentrează toate eforturile pentru creșterea gradului de 
conformare, iar studiile efectuate arată că, pe termen lung, pentru 
îndeplinirea acestui deziderat este necesară o educație fiscală timpurie și 
continuă”, a transmis ANAF. 
În total, astfel de întâlniri cu studenții au fost organizate în mai multe 
universități de prestigiu din România. 
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- E locul unde arborii se nasc, ating vârste matusalemice, de sute de ani, și 
unde mor fără ca omul să își lase amprenta. Este zonă de cercetare și 
studiu științific în domeniul silviculturii. Deși poate mai puțin cunoscut 
pe hărțile turistice, spațiul, spun studiile de specialitate, are caracter de 
unicitate pentru România. 
Este vorba despre Rezervația Naturală Codrul Secular Slătioara, situată 
în partea de sud-vest a județului Suceava și care se întinde pe o suprafață 
de peste 1050 de hectare. 
La „Weekend cu prieteni”, unul din invitației ediției a fost profesor 
universitar doctor inginer Cătălin Roibu de la Facultatea de Silvicultură 
a Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava. 
În dialogul cu Horia Daraban, interlocutorul a prezentat elementele care 
oferă caracterul de unicitate al Codrului Secular de la Slătioara. Unul 
dintre ele ține de complexitatea ecosistemelor pe care natura le-a 
dezvoltat de-a lungul miilor de ani, în cele peste 1000 de hectare ale 
pădurii. 
Specialistul în silvicultură mai spune că cercetările realizate au arătat că 
arborii din pădurea de Slătioara, care trăiesc în condiții optime din punct 
de vedere al umidității, din punct de vedere al temperaturii, sunt mai 
vulnerabili față de cei care au fost supuși unor condiții climatice extreme 
pe o perioadă mult mai lungă de timp. 
Horia Daraban: Spun eu, din studioul Radio Iași, impresionant la adresa 
Codrului Secular de la Slătioara și poate dumneavoastră ne oferiți 
justificările… 



Cătălin Roibu: Este impresionant prin natura ecosistemelor care se 
găsesc acolo, pentru că este o pădure neatinsă de om de sute de ani. 
Adică, nu există un management silvic așa cum îl înțelegem noi. România 
are o tradiție importantă în silvicultură, peste 120 de ani de cultură a 
pădurii, o cultură veche a pădurii la nivel european. Dar la nivelul 
Codrului Secular de la Slătioara, acest management al pădurii nu a fost 
niciodată aplicat. S-a încercat în 1940. S-a încercat, la un moment dat, ca 
zona respectivă să fie supusă culturii pădurilor, dar un ceh, Frank Opletal   
la vremea respectivă, a mers la rege și a spus: „Sire, nu interveniți în 
această pădure pentru că este prea frumoasă, este prea importantă 
pentru zona Carpaților Orientali.” Atunci, se dădea în schimb Codrul 
Secular de la Giumalău. Iar regele României a spus „o să aveți două 
rezervații naturale” și atunci au rămas și Giumalău, și Slătioara. 
De ce este importantă Slătioara? Pentru că acolo arborii sunt în toate 
fazele lor de dezvoltare, de la puieți până la arbori aflați la vârsta 
longevității fiziologice, adică patru-cinci sute de ani. Arbori de brad, de 
fag și de molid. Este unic, pentru că avem această combinație destul de 
rară să ai brad, fag și molid la un loc. În general, pădurile naturale din 
Carpați au brad și fag, mai puțin molid, dar aici molidul este natural. Este 
o pădure în care găsești arbori cu înălțimi peste 50 de metri, arbori cu 
dimensiuni impresionante. La diametre, peste un metru, la fag și la brad. 
Este o pădure unică, în care, când intri, simți că intri în rai. 
Horia Daraban: Există o evidență, domnule profesor, în ceea ce privește 
cel mai bătrân arbore din această pădure? 
Cătălin Roibu: Greu de spus. Cu siguranță sunt arbori care au peste 400 
de ani. Atât eu, cât și colegul meu Gabriel Duduman, am prelevat probe 
din această pădure naturală, am identificat și fagi și brazi cu vârste peste 
400 de ani. 
Horia Daraban: Spuneam și ați punctat și dumneavoastră legat de 
unicitatea pentru România, mai exact în ce constă ea? Diversitatea 
speciilor sau simplul fapt că pădurea a rămas neatinsă de om? [...] 
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- A X-a ediție a dezbaterii <Oprește cancerul de col uterin>, care a avut loc 
pe 18 noiembrie la Universitatea <Ștefan cel Mare> din Suceava, s-a 
bucurat de o prezență mai numeroasă ca oricând. 
Anul acesta, tema principală a fost <Cancerul oral, infecția cu HPV și 
dovezi asupra transmiterii pe cale sexuală>. Evenimentul, organizat de 
Televiziunea Intermedia, cu sprijinul Asociației SEVA și al Facultății de 
Medicină și Științe Biologice din cadrul USV, a inclus intervenții ale unor 
specialiști de marcă. Moderatoarele evenimentului au fost Adriana 



m-a copleșit. E încă 
o dovadă că acest 
eveniment este 
binevenit 

Dascălu Bulină, jurnalistă la Intermedia TV, inițiatoarea proiectului, și 
Angela Zarojanu, președinta Asociației SEVA. 
În cadrul unei intervenții telefonice la Radio Top, Adriana Dascălu 
Bulină, care este inițiatoarea proiectului, a spus: „Am avut senzația că am 
nimerit în altă sală. Nu mi-a veni să cred – am ajuns pe la 4 fără 10 și am 
vrut să intru în aula din Corpul E al Universității, unde s-a desfășurat 
evenimentul, și am băgat puțin capul și am văzut că sala este plină ochi 
și am zis: <Wow, sunt cursuri sau sunt participanții la evenimentul 
nostru?>. Mi s-a confirmat că sunt oameni veniți la eveniment și am fost 
atât de încântată și emoționată în același timp… E încă o dovadă că acest 
eveniment este binevenit, bine primit și trebuie să continuăm să-l 
organizăm”. 
Sala a fost atât de plină încât unii participanți au stat pe scări și chiar pe 
pervaz. A continuat jurnalista de la Intermedia TV: „Capacitatea sălii 
cred că este în jur de 200 de locuri, dar au fost un pic peste. S-a stat și în 
locuri în care nu se stă de obicei. Erau și elevi, și studenți, au fost și din 
alte categorii, doamne și domni. Prezența numeroasă m-a copleșit. Sunt 
foarte fericită, a fost o ediție foarte, foarte reușită”. 
Anul acesta, în echipa care organizează acest eveniment au intrat doi 
membri noi. A detaliat Adriana Dascălu: „Am adus doi membri noi în 
echipa noastră, în echipa specialiștilor care le vorbesc celor din public 
despre cancerul de col uterin. Este vorba de doamna doctor Alina 
Sînziana Melinte Popescu, șef lucrări, medic primar obstetrică-
ginecologie la Spitalul Județean de Urgențe <Sfântul Ioan cel Nou> de la 
Suceava, și conferențiarul universitar doctor Alexandru Nemțoi, medic 
primar în chirurgie orală și maxilo-facială, de la Facultatea de Medicină 
și Științe Biologice din Suceava”. 
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- Balul Bobocilor al Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava este la doar 
câteva ore distanță și pregătirile sunt în plină desfășurare. Am fost la 
repetițiile de dinainte de marele eveniment, unde am discutat cu bobocii 
și organizatorii despre emoțiile și entuziasmul care însoțesc acest 
moment special. Pe 21 noiembrie, întreaga comunitate USV va sărbători 
într-o seară de neuitat, iar invitatul special, Andrei Banuță, va adăuga și 
mai multă magie serii. 
Balul Bobocilor al Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava 2024 se 
apropie cu pași repezi! Evenimentul, care va avea loc joi, 21 noiembrie, 
promite o seară de neuitat, iar organizatorii și bobocii sunt în plină 
pregătire. Am fost la repetițiile din cadrul evenimentului și am aflat ce se 
află în spatele acestui spectacol de amploare. Emoțiile sunt la înălțime, 



iar atmosfera este una plină de entuziasm. 
Bobocii, și ei, trăiesc intens fiecare moment al repetițiilor 
Și, pentru ca surprizele să fie complete, invitatul special al serii va fi 
Andrei Banuță. Artistul va susține un concert live care promite să 
electrizeze toată sala. 
Așadar, joi, 21 noiembrie, Balul Bobocilor USV va aduna studenți din 
toată universitatea, într-o seară care va fi, cu siguranță, de neuitat. 
Emoțiile bobocilor, energia organizatorilor și show-ul Andrei Banuta 
sunt doar câteva dintre ingredientele care vor face din acest eveniment o 
adevărată petrecere. 

 


